
Networking is not just about collecting contacts, it is about building meaningful
relationships and partnerships.

On April 26th and July 25th, we successfully hosted another National Partners Group
Meeting to connect members of the community together. It was an interactive session
where members of some of our partner organizations such as the Michaelle Jean
Foundation, Pan-Canadian Association of Nurses of African Descent, Ninandotoo Society,
the Somali Services for Families and ASE Foundation shared the amazing work that they
do for the Black Canadian community.

The National Partners Group Meetings are held every quarter and the next meeting will be
on October 26th, 2023, at 5 pm PST / 8 PM EST. Would you like to be a speaker and share  
your organization's work to a wider audience? Email faduma@fbcfcn.ca for more details.
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https://us06web.zoom.us/meeting/register/tZYvd-uprz4sG9EyOE-_l-9VxluDFs67LcIk#/registration
mailto:faduma@fbcfcn.ca


I M M U N I Z A T I O N  P A R T N E R S H I P  F U N D
On April 21st, 2023, our Executive Director, Chris Thompson joined MP Shaun Chen; Chenai
Kadungure (Executive Director of Black Physicians Association of Ontario, BPAO), and Dr.
Neil (BPAO Board Member and Black Creek Clinic Lead) to officially announce that the
Public Health Agency of Canada invested over $286,000 through the Immunization
Partnership Fund. 

Of that fund, the FBC received $100,000 to deliver its project, entitled: COVID-19
Conversations with the Black Community. The goal was to create safe spaces for open
dialogue, interrupt misinformation, increase vaccine knowledge, and connect black health
workers with the community. FBC also provided 5 community groups with Micro-
Contributions between $1000-$3000 to support and empower them to engage their unique
community in a way that worked for them. By the end of the project, we were able to reach
approximately 60,000 users across Canada, hold an online event with over 80 in attendance
and engage over 50 people to participate in focus groups for our surveys.  The groups we
engaged for this project were Restore International, Jaku Konbit, Racialized Students in
Healthcare, African Youth Growth Foundation, and Saskatchewan African Canadian Heritage
Museum. 

To learn more about the objectives of the Immunization Partnership Fund as well as the
outcome of the project, please visit our website.

T H E  A N N O U N C E M E N T  W A S  H E L D  A T  T H E  
T A I B U  C O M M U N I T Y  H E A L T H  C E N T E R  I N  S C A R B O R O U G H

https://www.restoreinternationalfoundation.org/
https://www.jakukonbit.com/
https://racializedstudentsinhealthcare.com/
https://www.aygf.org/
https://sachm.org/
https://fbcfcn.ca/our-work/immunization-partnership-fund/


B L A C K  I N N O V A T I O N  Z O N E  @  C O L L I S I O N

Leaders from the Black business ecosystem came together to increase the representation
of Black innovators, and the quality of our experience at one of the world’s largest
technology conferences! This resulted in Canada’s first Black Innovation Zone at Collision.

During this unique showcase, attendees connected with a community of Black
entrepreneurs, investors, technology professionals and operators all going for the
conference. They also learnt about emerging technologies and how to make the most of
their experiences.

This event was all about empowering Black founders, fostering meaningful relationships,
and unlocking opportunities for growth. 



S U P P O R T S  F O R  S T U D E N T  L E A R N I N G
P R O G R A M  ( S S L P )

Following the success of the Brampton cohort, we launched four more cohorts in Ottawa,
Calgary, Regina, and Vancouver. Each week the students had a 1-hour learning session
followed by a 1-hour physical education session.

Over the past few weeks, the students from the Calgary, Ottawa, Saskatchewan, and
Vancouver cohorts learned how to engage in their community, understand the job market
and build their confidence through an interactive wellness session.

CALGARY COHORT OTTAWA COHORT

VANCOUVER COHORT REGINA COHORT



B L A C K  E N T R E P R E N E U R S H I P  P R O G R A M  ( B E P )
The Black Entrepreneurship Program is a free virtual and mentorship program for Black
youth between the ages of 15-29 years old. Participants get to engage in 4 month of
entrepreneurship training, 1-1 mentorship with Black Founders and get the chance to enter
in a pitch competition at the end of their cohort to win funding to help start up their
businesses. Cohort 2 is currently ongoing and Cohort 1 has just come to a close and below
are some of the topics and facilitators we've had!

Accounting Systems with
Professor Lisa Harvey

Marketing with Reggie
Waterman

What the students are saying:



S O M E  E V E N T S  W E  A T T E N D E D

AT THE 41ST BBPA HARRY JEROME AWARDS

AT THE BLACK ENTREPRENEURSHIP NETWORK

The Southwestern Ontario Black Entrepreneurship Network invited us to their Financing
Your Business event where our Executive Director, Chris Thompson had the pleasure of
speaking alongside Kate Tomen from Angel Investors Ontario and Minerva Gray from
Kuinua Consulting. Chris gave his expert advice on how to approach funders and also
spoke about our ongoing Black Entrepreneurship Program.

FBC attended the 41st anniversary of the BBPA Harry Jerome Awards. It is inspiring to see
the phenomenal work that Black Canadian trailblazers & industry leaders are doing in their
fields. The Harry Jerome Awards is Canada’s signature event celebrating Black Excellence
and is an opportunity to showcase the best of our community.



I M P A C T  G A L A  F U N D R A I S E R
FBC and Skills for Life invite you to register for our 2023 Impact Gala Fundraiser
celebrating providing over 150 youth across Canada with over $200,000 in scholarships.
Purchase a ticket or donate (tax receipt available) to help us continue the impact next
year. Get your tickets early while the early bird prices last. We will have special guests
such as Miss Jully Black, some senior individuals from the legal sector, and various
Canada-raised professional athletes in attendance as well. The evening will kick off with a
lively cocktail reception where guests can mingle, network, and enjoy a delicious
selection of appetizers and drinks.

Experience the excitement of a casino atmosphere with various table games available
throughout the evening. Guests can try their luck and indulge in friendly competition.
Prepare to be entertained by captivating live performances that showcase the incredible
talents of local artists. From music and dance to spoken word, these performances will
leave a lasting impression.

Engage in an exciting silent auction where guests can bid on an array of exclusive items
and experiences. With a wide variety of offerings, there will be something for everyone to
bid on, all in support of these two organizations. Click here if you would like to provide a
silent auction item or email events@theskills4life.ca (Tax Receipt Available)

https://fbcfcn.ca/gala-2023/
https://fbcfcn.ca/gala-2023/
https://jullyblack.ca/
https://forms.gle/2FxECQhFXgrTbiSUA


T H E  B L A C K  A C C E S S I B I L I T Y  
K N O W L E D G E  ( B L A C K )  H U B

The Black Accessibility Knowledge (BLAcK) Hub is Canada’s first ever all encompassing
Black-centred accessibility hub! It is a confidential, fully accessible, and free resource for
Black people with disabilities of all ages, their families, caregivers and support networks.
Black people with disabilities informed and designed the Hub to bridge the structural gaps
and address systemic barriers in accessing Black-focused disability resources, services,
and knowledge at the intersection of Blackness, disability and gender.

Ase Community understands the unique challenges that we as Black people with
disabilities encounter; including experiences of anti-Black racism, ableism, and gender
discrimination. They are committed to creating access to safe spaces, culturally-relevant
supports, and critical resources. Through the BLAcK Hub, they aim to foster a dynamic
sense of community, facilitate knowledge sharing, and encourage connections across
communities. 

Service Directory: Free access to a diverse range of specialists, practitioners, providers,
businesses, and community organizations who specialize in supporting the needs of Black
people with disabilities. 
Disability Resources: Disability-related resources, toolkits, and websites. Build your
understanding of all types of disabilities, access critical government financial resources,
benefits, and grants, and manage your own disability accommodations and journey. 
Knowledge Catalogue: Research findings, policy papers, reports, conference
proceedings, and educational materials that explore the intersection of Blackness,
disability, and gender. 

For help or to learn more about how to navigate the Hub, please send an email to
blackhub@asecommunityfoundation.com

http://home2.asecommunityfoundation.com/
http://home2.asecommunityfoundation.com/accessibility-hub/service-directory/
http://home2.asecommunityfoundation.com/accessibility-hub/disability-resources/
http://home2.asecommunityfoundation.com/accessibility-hub/knowledge-catalogue/
mailto:blackhub@asecommunityfoundation.com


G E T  I N V O L V E D  W I T H  F B C

VOLUNTEER WITH US

BECOME A PAID MEMBER

F O L L O W  U S

Volunteers are a crucial aspect to the
strength and success of the Federation and
we provide a variety of ways to get involved.

You can learn more here.

Paid members of FBC receive invitations to
our Annual General Meeting and receive

voting rights at our meetings. You can
become a paid member here.

General members of FBC will receive regular
communications and access to contact lists
for other African Canadian organizations

across Canada.  You can sign up to become
a member here.

BECOME A GENERAL MEMBER

INVEST IN US

By supporting FBC, you can have a positive
impact on our ability to keep much-needed
programs (such as BEP and SSLP) accessible

for the Black community. Find out more.

https://www.instagram.com/fbcfcn/
https://twitter.com/fbcfcn
https://www.tiktok.com/@fbcfcn
https://ca.linkedin.com/company/fbcfcn
https://www.facebook.com/federationblackcanadians/
https://www.youtube.com/channel/UCDLYpuQi9X5dTQo7jkx60Ow
https://fbcfcn.ca/get-involved/volunteer/
https://fbcfcn.ca/get-involved/
https://fbcfcn.ca/get-involved/
https://fbcfcn.ca/general_donation/


FÉDÉRATION DES
CANADIENS NOIRS
N E W S L E T T E R  D U  D E U X I È M E  T R I M E S T R E  2 0 2 3

Le réseautage ne consiste pas seulement à recueillir des contacts, il s'agit d'établir des
relations et des partenariats significatifs.

Le 26 avril et juillet 25, nous avons organisé avec succès une autre réunion du groupe des
partenaires nationaux pour connecter les membres de la communauté. Il s'agissait d'une
session interactive où des membres de certaines de nos organisations partenaires, la
Fondation Michaelle Jean, l'Association pancanadienne des infirmières d'ascendance
africaine et la Société Ninandotoo, Le centre Somalien pour les services à la famille et
ASE Foundation ont partagé le travail incroyable qu'ils font pour la communauté noire
canadienne.

Les Réunions du Groupe des Partenaires Nationaux ont lieu tous les trimestres et la
prochaine réunion aura lieu le 26 octobre 2023 à 17 h 00 HNP / 20 h 00 HNE. Vous
souhaitez être conférencier et partager le travail de votre organisation avec un public plus
large? Envoyez un courriel à faduma@fbcfcn.ca pour plus de détails.

R É U N I O N  D U  G R O U P E  D E S  P A R T E N A I R E S  N A T I O N A U X

https://us06web.zoom.us/meeting/register/tZYvd-uprz4sG9EyOE-_l-9VxluDFs67LcIk#/registration
mailto:faduma@fbcfcn.ca


F O N D S  D E  P A R T E N A R I A T  D ’ I M M U N I S A T I O N

Le 21 avril 2023, notre directeur exécutif, Chris Thompson, a rejoint le député Shaun Chen;
Chenai Kadungure (directeur exécutif de la Black Physicians Association of Ontario, BPAO)
et le Dr Neil (membre du conseil d'administration de la BPAO et responsable de la clinique
Black Creek) pour annoncer officiellement que l'Agence de la santé publique du Canada a
investi plus de 286 000 $ dans le cadre du Fonds de partenariat pour l'immunisation.

Sur ce fonds, le FBC a reçu 100 000 $ pour réaliser son projet intitulé « Conversations sur
la COVID-19 avec la communauté noire ». L'objectif était de créer des espaces sécurisés
pour un dialogue ouvert, de contrer la désinformation, d'accroître les connaissances sur
les vaccins et de connecter les travailleurs de la santé noirs avec la communauté. Le FBC
a également accordé des micro-contributions allant de 1000 $ à 3000 $ à 5 groupes
communautaires pour les soutenir et les autonomiser dans leur engagement auprès de
leur communauté unique, selon leurs besoins. À la fin du projet, nous avons pu toucher
environ 60 000 utilisateurs à travers le Canada, organiser un événement en ligne avec
plus de 80 participants et impliquer plus de 50 personnes dans des groupes de discussion
pour nos enquêtes. Les groupes que nous avons mobilisés pour ce projet étaient Restore
International, Jaku Konbit, Étudiants racialisés en santé, Fondation pour la croissance de la
jeunesse africaine et Musée du patrimoine des Canadiens africains de la Saskatchewan.

Pour en savoir plus sur les objectifs du Fonds de partenariat pour l'immunisation ainsi que
sur les résultats du projet, veuillez visiter notre site Web.

L ' A N N O N C E  A  E U  L I E U  A U  C E N T R E  D E  
S A N T É  C O M M U N A U T A I R E  T A I B U  À  S C A R B O R O U G H

https://www.restoreinternationalfoundation.org/
https://www.jakukonbit.com/
https://racializedstudentsinhealthcare.com/
https://www.aygf.org/
https://sachm.org/
https://fbcfcn.ca/fr/notre-travail/fonds-de-partenariat-pour-limmunisation/


Z O N E  D ' I N N O V A T I O N  N O I R E  @  C O L L I S I O N

Les leaders de l'écosystème des entreprises noires se sont réunis pour augmenter la
représentation des innovateurs noirs et la qualité de notre expérience lors de l'une des
plus grandes conférences technologiques au monde ! Cela a abouti à la première zone
d'innovation noire du Canada à Collision.

Au cours de cette vitrine unique, les participants se sont connectés à une communauté
d'entrepreneurs, d'investisseurs, de professionnels de la technologie et d'opérateurs noirs
qui se rendaient tous à la conférence. Ils ont également appris sur les technologies
émergentes et comment tirer le meilleur parti de leurs expériences.

Cet événement visait à autonomiser les fondateurs noirs, à favoriser des relations
significatives et à ouvrir des opportunités de croissance.



Suite au succès de la cohorte de Brampton, nous avons lancé quatre autres cohortes à
Ottawa, en Calgary, en Regina et en Vancouver. Chaque semaine, les étudiants avaient
une séance d'apprentissage d'une heure suivie d'une séance de basket-ball d'une heure.

Au cours des deux dernières semaines, les étudiants des cohortes de Calgary, d'Ottawa,
de Regina et de la Vancouver ont pu apprendre à s'engager dans leur communauté, à
comprendre le marché du travail et à renforcer leur confiance grâce à une séance de
mieux-être interactive.

P R O G R A M M E  D E  S O U T I E N  À
L ’ A P P R E N T I S S A G E  D E S  É T U D I A N T S

COHORTE DE CALGARY COHORTE D'OTTAWA

COHORTE DE LA VANCOUVER COHORTE DE LA REGINA



P R O G R A M M E  D ' E N T R E P R E N E U R I A T  N O I R
La Programme d'Entrepreneurait Noir est une programme virtuel et de mentorat gratuit
pour les jeunes noirs âgés de 15 à 29 ans. Les participants peuvent suivre une formation
en entrepreneuriat de 4 mois, un mentorat 1-1 avec des fondateurs noirs et avoir la chance
de participer à un concours de pitch à la fin de leur cohorte pour gagner un financement
pour aider à démarrer leur entreprise. La cohorte 2 est actuellement en cours et la cohorte
1 vient de se terminer et voici quelques-uns des sujets et des animateurs que nous avons
eus!

Systèmes comptables avec la
professeure Lisa Harvey

Marketing avec Reggie
Waterman

Ce que disent les élèves:



Q U E L Q U E S  É V É N E M E N T S  A U X Q U E L S  N O U S
A V O N S  P A R T I C I P É

À LA 41E REMISE DES PRIX BBPA HARRY JEROME

AU RÉSEAU DE L'ENTREPRENEURIAT NOIR

Le Southwestern Ontario Black Entrepreneurship Network nous a invités à leur événement
Financer votre entreprise où notre directeur général, Chris Thompson, a eu le plaisir de
parler aux côtés de Kate Tomen de Angel Investors Ontario et Minerva Gray de Kuinua
Consulting. Chris a donné ses conseils d'expert sur la façon d'approcher les bailleurs de
fonds et a également parlé de notre programme d'entrepreneuriat noir en cours.

FCN a assisté au 41e anniversaire des BBPA Harry Jerome Awards. Il est inspirant de voir
le travail phénoménal que font les pionniers et les leaders de l'industrie noirs canadiens
dans leurs domaines. Les Harry Jerome Awards sont l'événement phare du Canada
célébrant l'excellence noire et sont l'occasion de présenter le meilleur de notre
communauté.



I M P A C T  G A L A  F U N D R A I S E R

FCN et Skills for Life vous invitent à vous inscrire à notre Gala de financement Impact
2023. La soirée débutera par un cocktail animé où les invités pourront se mêler, réseauter
et déguster une délicieuse sélection d'entrées et de boissons. qui célèbre la fourniture de
plus de 150 bourses d'études d'une valeur de plus de 200 000 $ à des jeunes partout au
Canada. Achetez un billet ou faites un don (reçu fiscal disponible) pour nous aider à
poursuivre notre impact l'année prochaine. Obtenez vos billets tôt tant que les tarifs
préférentiels sont disponibles. Nous aurons des invités spéciaux tels que Miss Jully Black,
des personnes aînées du secteur juridique et divers athlètes professionnels élevés au
Canada qui seront présents également. La soirée débutera par une animée réception de
cocktails où les invités pourront se mêler, réseauter et déguster une délicieuse sélection
d'amuse-gueules et de boissons.

Vivez l'effervescence d'une ambiance casino avec différents jeux de table disponibles
tout au long de la soirée. Les clients peuvent tenter leur chance et se livrer à une
compétition amicale. Préparez-vous à être diverti par des spectacles captivants qui
mettent en valeur les incroyables talents d'artistes locaux. De la musique et de la danse
aux créations orales, ces performances laisseront une impression durable.

Participez à une vente aux enchères silencieuse passionnante où les invités peuvent
enchérir sur une gamme d'articles et d'expériences exclusifs. Avec une grande variété
d'offres, il y aura quelque chose pour chacun d'enchérir, le tout pour soutenir ces deux
organisations.

https://fbcfcn.ca/gala-2023/
https://jullyblack.ca/


L ' A C C E S S I B I L I T É  N O I R E
C E N T R E  D E  C O N N A I S S A N C E S  ( B L A C K )

Le Black Accessibility Knowledge Hub (BLAcK) est le tout premier hub d'accessibilité
centré sur les Noirs au Canada ! Il s'agit d'une ressource confidentielle, entièrement
accessible et gratuite pour les personnes noires handicapées de tous âges, leurs familles,
leurs soignants et leurs réseaux de soutien. Les personnes noires handicapées ont informé
et conçu le Hub pour combler les lacunes structurelles et éliminer les obstacles
systémiques à l'accès aux ressources, services et connaissances sur les personnes
handicapées axés sur les Noirs à l'intersection de la noirceur, du handicap et du genre.

Ase Community comprend les défis uniques auxquels nous sommes confrontés en tant
que personnes noires handicapées ; y compris des expériences de racisme anti-noir, de
capacitisme et de discrimination sexuelle. Ils s'engagent à créer un accès à des espaces
sûrs, à des soutiens adaptés à la culture et à des ressources essentielles. Grâce au BLAcK
Hub, ils visent à favoriser un sens dynamique de la communauté, à faciliter le partage des
connaissances et à encourager les liens entre les communautés.

Annuaire des services: Accès gratuit à un large éventail de spécialistes, de praticiens, de
fournisseurs, d'entreprises et d'organisations communautaires qui se spécialisent dans le
soutien aux besoins des personnes noires handicapées.
Ressources pour les personnes handicapées: Ressources, boîtes à outils et sites Web
liés aux personnes handicapées. Développez votre compréhension de tous les types de
handicaps, accédez aux ressources financières, aux prestations et aux subventions
essentielles du gouvernement, et gérez vos propres aménagements et parcours pour les
personnes handicapées.
Catalogue de connaissances: Résultats de recherche, documents d'orientation, rapports,
actes de conférence et matériel pédagogique qui explorent l'intersection de la noirceur,
du handicap et du genre.

Pour obtenir de l'aide ou pour en savoir plus sur la navigation dans le Hub, veuillez
envoyer un e-mail à blackhub@asecommunityfoundation.com

http://home2.asecommunityfoundation.com/
http://home2.asecommunityfoundation.com/accessibility-hub/service-directory/
http://home2.asecommunityfoundation.com/accessibility-hub/service-directory/
http://home2.asecommunityfoundation.com/accessibility-hub/service-directory/
http://home2.asecommunityfoundation.com/accessibility-hub/service-directory/
http://home2.asecommunityfoundation.com/accessibility-hub/service-directory/
http://home2.asecommunityfoundation.com/accessibility-hub/service-directory/
http://home2.asecommunityfoundation.com/accessibility-hub/service-directory/
mailto:blackhub@asecommunityfoundation.com


S ’ I M P L I Q U E R  A V E C  L '  F C N

BÉNÉVOLE AVEC NOUS









DEVENEZ UN MEMBRE RÉMUNÉRÉ

S U I V E Z - N O U S

Les bénévoles sont un aspect crucial de la
force et du succès de la Fédération, et nous
offrons diverses façons de participer. Vous

pouvez en apprendre plus ici.

Les membres rémunérés de l’ FCN reçoivent
des invitations à notre assemblée générale
annuelle et reçoivent le droit de vote à nos
assemblées. Vous pouvez devenir membre

rémunéré ici.

Les membres généraux de la FCN recevront des
communications régulières et auront accès à des

listes de personnes-ressources pour d’autres
organisations afro-canadiennes au Canada. Vous

pouvez vous inscrire pour devenir membre ici.

DEVENEZ UN MEMBRE GÉNÉRAL

INVESTIR DANS L’FCN

En soutenant la FCN, vous pouvez avoir un
impact positif sur notre capacité à garder les

programmes nécessaires (tels que BEP et
SSLP) accessibles pour la communauté noire.

En savoir plus. 

https://www.instagram.com/fbcfcn/
https://twitter.com/fbcfcn
https://www.tiktok.com/@fbcfcn
https://ca.linkedin.com/company/fbcfcn
https://www.facebook.com/federationblackcanadians/
https://www.youtube.com/channel/UCDLYpuQi9X5dTQo7jkx60Ow
https://fbcfcn.ca/fr/participez/benevolat/
https://fbcfcn.ca/get-involved/
https://fbcfcn.ca/get-involved/
https://fbcfcn.ca/general_donation/

